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پایان بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه 
در شورای نگهبان

ســخنگوی شورای نگهبان از پایان بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در شورای 
نگهبان در این شورا خبر داد.

به گزارش ایسنا،  هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در حساب کاربری 
خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:

»پس از برگزاری ۵۴ جلسه فشرده و پیاپی و بعضاً در سه نوبت صبح، ظهر و شب، 
بررســی لایحه برنامه هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی  ایران در شورای نگهبان 
به پایان رســید. ان شاءالله ضمن پاسخ به سؤالات خبرنگاران، گزارشی از نتیجه 

بررسی ها را به استحضار مردم عزیز خواهم رساند.«

آخرین وضعیت
 لایحه عفاف و حجاب در مجلس

کمیسیون حقوقی و قضایی درباره بررسی ایرادات شورای نگهبان در لایحه عفاف 
و حجاب به شورای نگهبان ارسال نشده است.

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی اظهار کرد: کمیسیون حقوقی 
مجلس شورای اسلامی در جلساتی با حضور نمایندگانی از شورای نگهبان ابهامات 
و ایرادات در لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب را 
مورد بررســی قرار داد. وی ادامه داد: گزارش کمیسیون به هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی جهت ارسال به شورای نگهبان داده شده است منتها هنوز هیات 

رئیسه گزارشی ارسال نکرده است و ما هم منتظر هستیم.
رئیس کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی با بیان این که بیشتر 
ایرادات شــورای نگهبان به مصوبات کمیســیون حقوقی درباره لایحه عفاف و 
حجاب، ویرایشی بود، تصریح کرد: بخشی از ایرادات هم ناظر به اصل ۷۵ قانون 
اساســی یعنی بار مالی بر می گشت، برای رفع این مشکل رئیس مجلس شورای 

اسلامی  مکاتبه ای با رئیس جمهور کرده تا دولت بار مالی را تامین کند.

گزارش تفریغ بودجه سال ۱۴۰۱ 
در انتظار قرائت 

گزارش تفریغ بودجه سال ۱۴۰۱ در انتظار قرائت در صحن علنی مجلس است.
به گزارش ایســنا، بر اساس اعلام دیوان محاسبات کشور، گزارش تفریغ بودجه 
سال ۱۴۰۱ که زودتر از موعد مقرر تهیه و در ابتدای شهریور سال جاری توسط 
رئیس کل دیوان محاسبات کشور به مجلس شورای اسلامی  ارایه شده، در انتظار 

قرائت در صحن علنی است.
تفریغ بودجه به معنای بررسی حساب ها و اسناد مربوط به دستگاه های دولتی و 
انطباق آن با نحوه و میزان هزینه ســازمان ها، پروژه ها و پیشرفت آن ها بر اساس 
لایحه بودجه است. تفریغ بودجه، از دید دیوان نتیجه نهایی نظارت بعد از خرج 

است که یک نوع حسابرسی کلی عملیات مالی دولت محسوب می شود.

انتقاد زیدآبادی از حسین شریعتمداری
فعال سیاســی اصلاح طلــب، موضع کیهان در بازتاب ســخنان یکی از اعضای 
مقاومت یمن و »غبطه آور« خواندن این موضع را سوژه یادداشت خود قرار داد.

به گــزارش انتخاب، احمد زیدآبادی در کانال تلگرامی خود نوشــت: حســین 
شــریعتمداری مدیر مسئول روزنامۀ کیهان در واکنش به حملات نظامی آمریکا 
و متحدانش به مواضع حوثی ها در یمن نوشته است: »و بالاخره اشاره به بخشی 
از مصاحبه »نصرالدین عامر« یکی از اعضای مقاومت یمن با خبرنگار فلسطینی 
که بعد از حمله دیروز آمریکا و انگلیس صورت پذیرفته اســت، تحسین برانگیز، 
روحنــواز، غبطه آور و در یک کلمه عظیم تر از آن اســت که وصف پذیر باشــد. 
نصرالدین عامر به خبرنگار می گوید »شرمنده بودیم که فقط غزه بمباران می شد 
و ما بمباران نمی شــدیم! حالا خیالمان راحت شد که در این عرصه نیز با مردم 

غزه پیوند خورده ایم.«
یعنی برای اینکه شرمندۀ بمباران غزه نباشیم و خیالمان راحت باشد که با مردم 
آنجا پیوند خورده ایم؛ باید حتماً بمباران شویم؟ واقعاً که جای احسنت دارد! حفظ 

و پیگیری منافع و امنیت ملی که می گن، یعنی همین!

رایزنی لاریجانی با شورای نگهبان
 برای تایید صلاحیت  ها

مجلــس  ادوار  نماینــده 
شــورای اســلامی  از رایزنی 
علــی لاریجانی با شــورای 
نگهبان برای تایید صلاحیت  
متقاضیان داوطلبی انتخابات 

مجلس دوازدهم خبر داد.
بــه گــزارش برنــا، رمضان 
نماینده  شجاعی کیاســری، 
شــورای  مجلــس  ادوار 

اســلامی در مورد ارائه لیســت توســط علی لاریجانی برای انتخابات مجلس 
دوازدهــم، گفت:آقای لاریجانی لیســت جداگانه ای بــرای انتخابات مجلس 
نمی دهند و حمایت وی از کاندیداها به صورت تشــکیلاتی نخواهد بود بلکه به 

صورت فردی حمایت خواهند کرد.
وی اظهار کرد: حتی اگر اصــلاح طلبان، لاریجانی و روحانی هم ائتلاف کنند 
دستشــان برای دادن لیست حداقل در تهران باز نیست چراکه با تعداد افرادی 
که از این طیف های سیاسی تایید صلاحیت شده اند امکان دادن لیست نیست.
شــجاعی کیاسری بیان کرد: آقای لاریجانی رایزنی ها را با شورای نگهبان برای 
تایید صلاحیت متقاضیان داوطلبی انتخابات مجلس که صلاحیت شان رد شده 
اســت دارند و امیدواریم این رایزنی ها جواب دهد  تعداد افرادی که  صلاحیت 

شان تایید می شود بیشتر شود تا شاهد انتخاباتی با مشارکت بالا باشیم.

حمایت حدادعادل
 از شورای نگهبان درباره ردصلاحیت ها

رئیس شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب: شورای نگهبان در این دوره با مساعدت 
بیشــتری صلاحیت تعداد زیادی از کاندیداها را تایید نمود که نشان از آمادگی 

برای افزایش مشارکت و شور انتخاباتی است.
بــه گزارش ایلنا، غلامعلی حدادعادل رئیس شــورای ائتــلاف نیروهای انقلاب 
اسلامی در ابتدای جلسه شورای مرکزی ائتلاف ضمن تسلیت مجدد بابت شهادت 
تعدادی از هموطنانمان در حادثه تروریســتی کرمان این اقدامات را ناشــی از 

عقده گشایی دشمنان از شکست مقابل ملت ایران عنوان کرد.
حدادعادل در ادامه با اشــاره به اعــلام نتایج تایید صلاحیت داوطلبان انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی از سوی شورای نگهبان گفت: همانطور 
که ملاحظه کردید شــورای نگهبان در این دوره با مساعدت بیشتری صلاحیت 
تعداد زیادی از کاندیداها را تایید نمود که نشان از آمادگی برای افزایش مشارکت 
و شور انتخاباتی است. رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با اشاره به ضرورت 
همراهی قوا بخصوص مجلس و دولت با یکدیگر برای حل بهتر مشکلات کشور، 
به تمثیل رهبر معظم انقلاب از این همکاری اشاره و گفت: رهبر انقلاب همراهی 
دو قوه مقننه و مجریه را مانند حرکت قطار تشبیه کردند که در اینجا مجلس ریل 
گذاری می کند و دولت لوکوموتیو پیشــرفت کشور را بر روی این ریل ها حرکت 
می دهد. بنا بر این همراهی و همفکری و یک جهت بودن این دو قوه تاثیر بسیار 

زیادی بر حل سریعتر مشکلات خواهد داشت.
وی در ادامه با بیان اینکه مجلس آینده باید مجلســی باشد که در عین توجه به 
مشکلات و درخواست های حوزه های انتخابیه به برنامه های درازمدت اداره کشور 
نظیر برنامه های توسعه، بودجه و ... نیز توجه داشته باشد گفت:  در گذشته شاهد 
بودیم یکی از دلایل اختلافات میان دو قوه این بود که میان نگاه های منطقه ای و 
ملی گاهی تعارضاتی بوجود می آمد که باید در این دوره توازن میان این دو نگاه 

برقرار شده تا شاهد رشد کشور باشیم.

شورای نگهبان

مجلس

ویژه

انتخابات

رویداد

گروه سیاسی- خاطره میرزا: نتایج بررسی 
صلاحیت ها از ســوی هیات هــای نظارت نیز 
اعلام شــد و بــوی بهبود ز اوضاع به مشــام 
نرســید، نه تنها تعداد اصــلاح طلبان تایید 
صلاحیت شده بیشــتر نشد، بلکه کسانی که 
شــک و گمانی به اصلاح طلبیشان بود نیز رد 

صلاحیت شدند.
تنها ۷ هفته به دوازدهمین انتخابات مجلس 
شورای اسلامی باقی مانده است، اما نه خبری 
از رقابت هست و نه شــور انتخاباتی؛ منصور 
حقیقت پــور در گفت وگــو با مردم ســالاری 
معتقد اســت از دل این ریزش های حداکثری 
رقابتی تولید نمی شــود تا بر پایه آن رقابت، 

شور انتخاباتی حادث شود. 
وی همچنیــن با تاکید بر حاصل کار حداقلی 
مجلس یازدهم، از عملکــرد دولت نیز انتقاد 
کــرده و تنها راه برون رفــت از وضع موجود 
را تغییــر در حوزه تقنیــن و اجرا می داند. در 
ادامه مشــروح گفت وگو با این نماینده ادوار 
مجلس شورای اسلامی را می خوانید:  منصور 
حقیقت پور، نماینده ادوار مجلس در گفت وگو 
با مردم ســالاری با اشــاره به تاکیدات رهبر 
انقلاب بر ایجــاد رقابت در انتخابات گفت: ما 
علائم جــدی برای تحقق منویات مقام معظم 

رهبــری در تایید صلاحیت هــا نمی بینیم. از 
دل این ریزش های حداکثــری رقابتی تولید 
نمی شــود تا بر پایه آن رقابت، شور انتخاباتی 
حادث شــود. حقیقت پور با اشــاره به اینکه 
کســی نمانده اســت که بخواهد رقابت کند، 
افزود: رقابت درون خانــواده اصولگرایان تند 
است، آنها باهم رقابت خواهند کرد، این رقابت 

هم شور ایجاد نمی کند. 
چون مردم نقشــی در آن ندارند. یکسری از 
طرفداران این جریان بــا جریان مقابل درون 

یک خانواده باهم رقابت خواهند کرد.
ایــن نماینده ادوار مجلس با اشــاره به اینکه 
در ماه رمضان سال گذشــته رهبری ۴ اصل  
امنیت، سلامت، پرشــوری و رقابت را مطرح 
کردند افزود: در همان ســخنرانی حضرت آقا 
فرمودند مقامات و مسئولین کشور راهبردهای 
تحقق این ۴اصل را بنویســند؛ سوال من این 
اســت که آیا کســی این راهبردها را نوشته 
است؟ اصلا نوشــتن این راهبردها مسئولیت 

چه کسی بود؟
وی خاطر نشان کرد: با این موضع گیری های 
که اخیرا مقام معظم رهبری داشــتند، چه در 
صحبت هایشان با شــورای نگهبان چه بعد از 
آن، بنظر می رسد قسمتی از این مسئولیت با 

شورای نگهبان بوده است.
وقتی رقابتی صورت نگیرد 
انتخابات پورشور نخواهد بود

حقیقــت پور بــا تاکید بر اینکــه اینطور که 
بنظر می رســد راهبرد برای اجــرای منویات 
رهبری نوشته نشــده است، گفت: در بررسی 
صلاحیت ها 28 درصــد هیات های اجرایی و 
38 درصد هیات های نظــارت حذف کردند، 
طوری که یک جریان سیاسی در کشور ۵ نفر 

کاندیدا برای رقابت ندارد.
وی خاطر نشان کرد: وقتی یک جریان فکری 
۵ نفــر کاندیدا ندارد کــه رقابت کند، رقابتی 
صورت نمی گیرد و وقتی رقابتی صورت نگیرد 

انتخابات پورشور نخواهد بود.
حقیقت پور با اشــاره به ادعای وزیر کشــور 
مبنی بر اینکه از همه جریان های سیاسی در 
انتخابات حضور دارند، گفت: فضا به هیچ وجه 
رقابتی نیست و نمایندگان جریان های فکری 
در انتخابات حضور ندارند؛ از نمایندگان ادوار 

نیز تعداد قابل توجهی حذف شده است.
وی افــزود: افرادی کــه دارای تجربه بودند و 
می توانســتند در کنار جوانان نسبت به پرثمر 
بــودن مجلس دوازدهم نقش ایفا کنند حذف 

شدند. 

مجلس دوازدهم یک مجلس
 تک ضلعی خواهد بود

حقیقت پور در پاســخ به این ســوال که چه 
ترکیبی را برای مجلــس دوازدهم پیش بینی 
می کنیــد، گفت: ما مجلــس دوازدهم را یک 
مجلس تک ضلعی می بینیم، دقیقا مانند وضع 

موجود، و این یعنی استمرار وضع موجود. 
ایــن نماینده ادوار مجلس در ادامه گفت وگو با 
مردم سالاری به دلسردی مردم برای مشارکت 
در انتخابــات اشــاره و بیان کــرد: ترکیبی از 
عوامل باعث شده است که مردم بی میل شوند، 
ما دوســت داریم که بیشــترین رقم شرکت 
کننده را در انتخابات داشــته باشــیم، اما این 
درشرایطی است که مردم بدانند که کاندیدای 
مورد علاقه آنها که می تواند حرفشــان را بزند 
و گوش شــنوای آنها باشد در انتخابات حضور 
داشته باشــد؛ اینطور مردم احساس می کنند 
که می توانند افراد خود را در مجلس ببینند و 
حرفشان را از تریبون مجلس به گوش مقامات 

برسانند، اما این اتفاق نیوفتاده است.
به گفته وی از طرف دیگر مردم تحت فشارهای 
اقتصادی هستند، این فشارهای اقتصادی مردم 
را در تنگنایی قرار داده که از دست ما مجریان 
ناراحتنــد، ای کاش راه علاجــی بــرای اینها 

می شد. ما نه می توانیم مشکلات اقتصادی مردم 
را حل کنیم نه اجازه می دهیم کاندیداهای آنها 

در انتخابات حضور داشته باشند.
پیش بینی خوبی 

از نتایج انتخابات ندارم
این نماینــده ادوار مجلس با اشــاره به اینکه 
سلسله عوامل باعث دلسردی مردم شده است، 
گفت: مشکلات ساختاری، مشکلات معاش و 
آتیه مردم، بحث عدم تایید صلاحیت های که 
دســت به دست هم می دهد، باعث می شود ما 
پیــش بینی خوبی از نتایج انتخابات نداشــته 
باشــیم.  وی در ادامه ابــراز امیدواری کرد که 
شرایط در ۷ هفته باقی مانده به سمتی گرایش 
پیدا کند که مردم با صندوق ها آشــتی کنند، 
حقیقت پور افــزود: با توجه بــه اهمیتی که 
رهبــری فرمودند و تاکیــد کردند که هرکس 
طرفدار دین و اســلام هست، هر کس طرفدار 
انقلاب است در انتخابات شرکت کند، خدا کند 
که رغبت جدی از مردم برای مشارکت ببینیم.

رقابت بین جریان آقای قالیباف 
و پایداری ها است

وی در ادامه با اشــاره به اینکه جریان پایداری 
بــا 98 نفر در امــورات جاری کشــور حاکم 
اســت، گفت: این جریان در مجلس هم تقریبا 
هم منســجم عمل می کنند و هم فشــار وارد 
می کنند.  به گفته حقیقت پور بنظر می رســد 
یک رقابت جدی بیــن جریان آقای قالیباف و 
پایداری ها رخ خواهــد داد و احتمالا اکثریت 
مجلــس آینده را نیز همین دو جریان شــکل 
خواهنــد داد.  حقیقت پور خاطر نشــان کرد: 
فکر می کنم آینده کشور با این ترکیب مجلس 
استمرار وضع موجود باشد و ناکارآمدی در رفع 
مشــکلات مردم ادامه یابــد. وی با بیان اینکه 
مجلس یازدهم که حاصل یک انتخابات حداقلی 
بود، دستاورد حداقلی نیز داشت افزود: مجلس 
یازدهم دستاورد جدی نداشت و تنها ۷ درصد 
خروجی های مجلس، خروجی های در رابطه با 
اقتصاد و معیشت مردم بوده است. درصورتی که 
امروز معیشت و حل مشکل اقتصادی در اولویت 

مسائل مردم قرار دارد.
دولت حرفی 

برای حل مشکلات مردم نداشت
حقیقت پور همچنین معتقد اســت دولت نیز 
حــرف قابل قبولی برای حل مشــکلات مردم 
اقتصادی، فرهنگی، سیاســت  در صحنه های 
خارجی حتی امنیتی نداشــته است و خودش 
را دولتی کارآمد نشان نداده است.  این نماینده 
ادوار مجلس با اشــاره به موضع انفعالی دولت 
در خصوص موضع گیری روســیه نســبت به 
جزایر ســه گانه گفــت: فکــر می کنم دولت 
فریب لبخندهای روســیه را می خورد و جدی 
نمی گیرد، در صورتی که مسائل امنیت ملی ما 
و منافع ملی ما مسائل غیر قابل گذشت است و 

ما باید محکم روی آن ایستادگی کنیم.
روس ها در مقاطع مختلف

بدهکار ما هستند
وی افزود: چینی های یکبار این موضع گیری را 
داشتند و ما جدی نگرفتیم و حالا نوبت روسیه 
است.  در حالی که روس ها در مقاطع مختلف 
بدهکار ما هستند و باید ممنون دار اقدامات ما 
می بودند، اما این اقدام زشت را بر علیه تمامیت 
ارضی ما نشان دادند. حقیقت پور تغییر در حوزه 
تقنین و اجرا را تنها راه برون رفت از مشکلات 
دانســت و تاکید کرد: درغیر این صورت با این 
سازکاری که این دولت و مجلس دارد، ما چشم 

انداز روشنی برای حل مشکلات مردم نداریم.

نماینــده مــردم مهابــاد در مجلــس گفت: 
بیشترین مســئولیت ها در حوادث امنیتی به 
وزارت کشــور بازمی گردد چون وزارت کشور 
مسئول امنیت کشور است و وزیر کشور رئیس 
شــورای امنیت کشور است؛ اما آقای وحیدی 
علیرغم اینکه خــودش هم نظامی بوده و باید 
بهتر از این ها به امور امنیتی در کشور مسلط 

باشد، تاکنون چنین نبوده است.
بــه گزارش ایلنا، جلال محمــودزاده نماینده 
مــردم مهاباد در مجلس شــورای اســلامی، 
درخصوص اتفاقات امنیتی که طی دو ســال 
اخیر در کشــور رقم خورده از جمله حمله به 
حرم شــاهچراغ و بمب گذاری اخیر در مسیر 
گلزار شــهدای کرمــان، گفــت: در رابطه با 
بحث عملکرد دستگاه های امنیتی به ویژه در 
اســتان هایی که اتفاقات و حوادث امنیتی در 
آن ها روی داده مانند کرمان، این دســتگاه ها 

می توانستند بهتر عمل کنند.
محمود زاده افزود: ما در این دو ســال شاهد 
اقدامات ضدامنیتی بودیم که توسط دشمنان 
و بیگانگان در کشــور انجام شده است و این 

نشان می دهد که عملکرد دستگاه های امنیتی 
در پیشــگیری از این جنایات که در کشــور 
صــورت گرفته علی الخصــوص بحث کرمان، 

عملکرد قابل دفاعی نیست.
وی ادامــه داد: خب زمانی کــه ما در تدارک 
برگزاری مراسمی با این میزان اهمیت هستیم، 
طبیعتا موقعیت نیازمند این است که ضریب 
امنیتی منطقــه را بالاتر ببرند و اجازه ندهند 
که دشــمنان از این شــرایط استفاده کنند و 
به کشور صدمه وارد کنند. قطعا دستگاه های 
نظارتی این مسائل امنیتی را بررسی خواهند 
کرد و آسیب شناسی می کنند تا دیگر شاهد 

تکرار چنین حوادثی نباشیم.
رئیس فراکسیون اهل ســنت مجلس عنوان 
کرد: شما تصاویر شــهدای کرمان را ببینید، 
واقعــا فاجعــه غم انگیــزی بــود از کودکان 
خردســال تا دانــش آموز و زن و مــرد افراد 
در ســنین مختلف در این جنایت به شهادت 
رســیدند و خانواده های زیــادی عزیزان خود 
را از دســت دادند و همه مــردم ایران در این 
حادثه عزادار و دلسوخته شــدند. وی افزود: 

انتظار ما این است که دســتگاه های امنیتی 
این خلاءهایی که ظرف یکی دو سال گذشته 
وجود داشــته را به دقت شناســایی کرده و 
پوشش دهند و اجازه ندهند که دشمن بیش 

از این به مردم بی گناه لطمه وارد کند.
محمودزاده با اشاره به نقش رژیم صهیونیستی 
در چنین جنایتی، گفت: قطعا در شــرایطی 
که مــا در دنیا داریــم، علی الخصوص بعد از 
خدشه و آســیب جدی ای که به رژیم غاصب 
صهیونیســتی در دو منظر نظامی و حیثیتی 
وارد شــد، این هــا هرچقدر هــم بخواهند با 
کشتار مردم بی گناه برای خود حیثیت بخرند، 
شرایط بدتر می شود و هر روز که شرایط این 
رژیم بدتر می شود، طبیعتا آن ها به دنبال این 
خواهند رفت که چنین ضربــه ای را با انجام 

عملیات های ایذایی جبران کنند.
وی ادامه داد: این رژیــم جنایتکار هم بحث 
بمب گذاری، هم ترور و هــم راه های دیگر را 
دنبال می کنــد تا بتواند در دنیــا برای خود 
آبرویی دســت و پــا کند، بــه همین خاطر 
دســتگاه های امنیتی باید هوشــیارتر باشند 

تا فضا به دشــمن داده نشود تا بتواند چنین 
اقداماتی دنبال شود. نماینده مردم مهاباد ابراز 
داشت: بیشتر مسئولیت ها در اینجا به وزارت 
کشور بازمی گردد چون وزارت کشور مسئول 
امنیت کشــور محسوب می شود و وزیر کشور 
رئیس شورای امنیت کشــور است؛ اما آقای 

وحیدی علیرغم اینکه خودش هم نظامی بوده 
و باید بهتر از این ها به امور امنیتی در کشــور 

مسلط باشد، تاکنون چنین نبوده است.
وی تصریح کرد: انتظار ما این است که ایشان 
بهتــر عمل کند، به نظر من ایشــان عملکرد 

خوبی در این زمینه نداشت.

منصور حقیقت پور در گفت وگو با »مردم سالاری« تشریح کرد

دستاورد حداقلی، حاصل کار مجلس یازدهم
علائمجدیازتحققمنویاترهبریدرتاییدصلاحیتهانمیبینیم

جلال محمودزاده:

وزیر کشور عملکرد خوبی در امنیت کشور نداشته است

رئیس دفتر دولت دوازدهم گفت: می گویند کمیته ای 
تشکیل شــده تا اصولگرایان با شورای نگهبان رایزنی 
کنند برای چه رایزنی کنند، از ریز و درشت اصولگرایان 

تایید صلاحیت شدند.
به گــزارش منیبان، محمود واعظی، رئیس دفتر دولت 
دوازدهم درباره مأموریت 3 چهره اصولگرا برای رایزنی 
با شورای نگهبان درباره ردصلاحیت ها و اینکه آیا اصلاح 
طلبان برنامه ای برای رایزنی با شــورای نگهبان ندارند، 
گفت: می گویند کمیته ای تشکیل شده تا اصولگرایان با 
شــورای نگهبان رایزنی کنند برای چه رایزنی کنند، از 
ریز و درشت اصولگرایان تایید صلاحیت شدند. رقابت 
جدی بین خود گروه های مختلف اصولگرا است این را 
برای افکار عمومی مطرح کردند که بگویند ما هم مشکل 
داریم. محمود واعظی افزود: انتخابات فعلا این طور که 
ما ردصلاحیت ها را دیدیــم چه در هیات هایی اجرایی 
و چه در هیات نظارت، فعــلا تعداد محدودی را تایید 
کردند. پزشــکیان و مطهری که آقــا فرمودند و تایید 
صلاحیت شــدند. تعدادی را اعلام کردند بقیه همه را 
ردصلاحیت کردند الان کسی در استان ها، شهرستان ها 
و تهران نیست که مردم به اعتقادات و تفکراتی که قبول 

دارند، آن نماد را پیدا کنند و در نهایت به آن لیســت 
و حزب رای بدهند. او با اشــاره به اظهارات اخیر حسن 
روحانی درباره شورای نگهبان بیان کرد: آقای روحانی 
گفت شورای نگهبان شــرایط حساسی دارد و اگر این 
شورا به وظیفه خود عمل کند من هم امیدوار می شوم.

واعظــی درباره برنامــه حزب اعتدال و توســعه برای 
انتخابات و درخصوص اظهارات ســخنگوی این حزب 
مبنی بر فشار بر نوبخت برای کناره گیری از انتخابات 
گفت: به نظر من نوبخت نباید از  تهران بیاید در تهران 
کسی را نداریم. او در ادامه تاکید کرد: حزب در معدود 
جاهایی که کاندیداها تایید شــده اند فعال است، اما در 

اکثر جاها، کاندیداهای حزب ما را تایید نکردند.
گفتنی اســت؛ قرار است هیئت ســه  نفره متشکل از 
منوچهر متکی، اســدالله بادامچیان و حجت الاســلام 
جلالــی ضمــن جمع بنــدی اطلاعــات در موضوع 
ردصلاحیت ها، در تهران و استان ها، با شورای نگهبان 
رایزنی داشــته باشــند و بــا اخذ اســتدلال ها و ارائه 
مســتندات لازم، زمینه حضور حداکثری کاندیداها و 
ارتقاء بســترهای لازم برای مشارکت سیاسی را فراهم 

کنند.

عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر تجدید نظر نسبت به سیاست های آبی کشور، 
گفت: یک مصداق این تجدید نظر نحوه نگاهی اســت 
که در حوزه شیرین ســازی آب دریا داریم که شاهد 
هســتیم بیش از ۶۰ درصد آب شیرین کن های دنیا 
در همین محدوده جغرافیایی حضور دارد اما ســهم ما 

حدود 2 درصد است.
به گزارش شــفقنا، معین الدین ســعیدی در رابطه با 
وضعیت بارش ها، اظهار داشــت: بر خلاف گزارش های 
هواشناســی که قبلا در خصوص بارش ها اعلام شــد، 
شاهد کاهش معنادار نزولات جوی در کشور هستیم. 
وقتی حوزه آبخوان ارس را با مشابه آن در کشور ترکیه 
مقایسه می کنیم، کاملا این موضوع به وضوح مشخص 
است . جلسه ای در کمیسیون کشاورزی در خصوص 
مساله ابر دزدی مطرح شــد اما باید قبول کرد که به 
لحــاظ بحث مدیریت منابع آبــی باید علمی تر به این 
موضوع ورود می کردیم که این اتفاق در کشور آنچنان 

که بایسته است، رخ نداد.
وی افزود: حق آبه هایی برای کشور ما هم تعریف شده 
است که متاســفانه دیپلماســی ما در این زمینه هم 

منفعلانه عمل کرده که باعث شــده منابع آبی کشور 
دچار چالش شــود؛ اما مســایلی که اخیرا در فضای 
مجــازی و در میان مردم به عنوان »ابر دزدی« مطرح 
می شود، هیچ گزاره متقن علمی آن را اثبات نکرده و تا 

این لحظه نه تایید شده و نه رد شده است.
عضو کمیسیون کشاورزی آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی  بیان داشــت: به جای اینکه به دنبال 
دشــمن خارجی برای بحث های نزولات جوی باشیم، 
شاید بهتر باشد نســبت به سیاست های آبی خودمان 
تجدیــد نظر کنیم  که یک مصــداق آن نحوه نگاهی 
اســت که در حوزه شیرین سازی آب دریا داریم. بیش 
از ۶۰ درصد آب شیرین کن های دنیا درهمین محدوده 
جغرافیایی حضور دارد اما سهم ما حدود 2 درصد است.
سعیدی در خصوص بارور کردن ابرها، بیان داشت: ما 
در قانون بودجه ۱۴۰2 هم ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار 
بــرای باروری ابرها مصوب کردیــم اما اختصاص لازم 
توســط ســازمان برنامه و بودجه داده نشد. مسوولان 
هواشناسی هم اعلام کردند که دنبال بارور کردن ابرها 
هســتند اما نمی دانم تا چه میزان بتواند مشــکل آبی 

کشور را مرتفع کند.

واکنش واعظی به رایزنی اصولگرایان با شورای نگهبان

از ریز و درشت اصولگرایان تایید صلاحیت شدند
معین الدین سعیدی تشریح کرد

انفعال دیپلماسی ما در زمینه حق آبه ها




